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§ 47 Val av justerare 
 
Sammanfattning 
Datum för justering är den 30 april 2025. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden utser Linda Obiedzinski (M) att justera dagens protokoll. 
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§ 48 Information från förvaltningen 2025 

FSKF-2024-15609 
 
Sammanfattning 
Serene Rosberg, förskoledirektör, informerar om att det har öppnats två nya 
familjecentraler i staden, en på Mobilia och en i Kroksbäck. Familjecentralen på Mobilia 
har haft en officiell invigning. 
 
Anna-Märta Jarleklint, rektor och biträdande rektor Michaela Åblom på Ärtgårdens 
förskola, informerar med anledning av tidigare frågor från nämnden. 
 
Anna Karlfelt, utbildningschef, informerar om att familjecentralerna och de öppna 
förskolorna kommer att kopplas till fem rektorsområden framöver, vilket innebär att 
ytterligare två rektorer kommer att få ett ansvar för familjecentraler och öppna förskolor. 
– Vi vill att fler rektorer ska få en mer breddad kompetens kring öppna förskolor för att 
kunna utveckla det gemensamma engagemanget och ansvarstagandet i dessa frågor samt 
därmed även bygga fler broar och kontaktvägar. På så vis kan familjecentralerna och de 
öppna förskolorna utveckla ett än närmre samarbete med förskolorna. 
 
Anna Karlfelt informerar även nämnden om förvaltningens utvecklingsarbete avseende 
rektorsområdena som är i slutfasen. Man är nu redo att koppla på hela organisationen 
och jobba framåt utifrån en tidplan. Facklig samverkan sker inom kort. 
 
Serene Rosberg tillägger att föreslagen organisationsförändring syftar till att skapa en 
hållbar organisation som bidrar till ökad likvärdighet. En vinst är bland annat att 
kompetens från rektorer med erfarenheter från olika geografiska områden samt stora 
respektive små förskolor kan få större spridning i organisationen. En prövning av barnets 
bästa har gjorts i ärendet. 
 
Nina Jakku (V) uttrycker en oro för organisationen och vill att följande förs till protokollet: 
"Vänsterpartiet understryker vikten av att beakta de synpunkter som de fackliga 
organisationerna lyft ifråga om omorganisering av rektorsområden." 
 
Serene Rosberg ger därefter nämnden en uppdatering kring arbetet 
med befattningsbeskrivningar för rektor och biträdande rektor. 
 
Serene Rosberg berättar att ELSA-modellen, som syftar till att utveckla språkstöd på 
vetenskaplig grund, blivit uppmärksammad i SVT. Därtill har 
förskoleförvaltningen medverkat på SETT-mässan (Scandinavian Education Technology 
Transfomation) där bland annat rektor Linda Ahlbom demonstrerade hur AI 
kan användas i förskolans språkutvecklande arbete. 
 
Annika Niehoff, HR-chef, och Johan Deltinger, HR-strateg, ger nämnden ett föredrag om 
stadens personalredovisning. 
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Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av informationen. 
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§ 49 Information rörande uppföljning kring förvaltningens arbete och 
insatser för att motverka hedersrelaterat våld och förtryck i Malmös 
förskolor 

FSKF-2025-1393 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden informeras om förvaltningens arbete för att motverka hedersrelaterat 
våld och förtryck i Malmös förskolor. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av informationen. 
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§ 50 Utökat kommunbidrag med anledning av kompetenshöjande 
insatser 

FSKF-2025-3720 
 
Sammanfattning 
I Malmö stads budget 2025 har kommunfullmäktige beslutat att avsätta 78 miljoner till 
kompetenshöjande insatser till Malmö stads medarbetare. I ärende FSKF-2024-16085 (§ 5, 
2025-01-29) beslutade förskolenämnden att nämndens behov av tilldelning uppgick till 14 
937 894 kr. Kommunstyrelsen beslutade i ärende STK-2024-1711 (§ 94, 2025-03-05) att 
överföra 15 000 000 kr i form av kommunbidrag till förskolenämndens förfogande för 
finansiering av kompetenshöjande insatser. Utökningen av förskolenämndens 
kommunbidrag är tillfällig och avser endast 2025. 
 
Enligt 14 kap. 2 § skolförordningen (2011:185) gäller att om ytterligare resurser ges till den 
kommunala verksamheten under budgetåret, ska motsvarande tillskott ges till de enskilda 
huvudmännen. I sådana fall ska nya bidragsbeslut fattas. 
 
Förskoleförvaltningen föreslår att de kommunala och fristående verksamheterna får del av 
utökningen av kommunbidraget genom en engångsutbetalning. Engångsbelopp kommer 
utgå under 2025 för barn som är bosatta i Malmö och som är inskrivna i förskola eller 
pedagogisk omsorg i kommunal eller fristående/enskild verksamhet. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner att ett engångsbelopp på 692 kr per heltidsplats ska betalas 
ut till kommunal verksamhet. 
 
2. Förskolenämnden godkänner att ett engångsbelopp på 756 kr per heltidsplats ska betalas 
ut till fristående förskoleverksamhet. 
 
3. Förskolenämnden godkänner att ett engångsbelopp på 741 kr per heltidsplats ska betalas 
ut till enskild pedagogisk omsorg. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) anmäler ett särskilt yttrande, bilaga 
1. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 250423 Utökat kommunbidrag med 

anledning av kompetenshöjande insatser 
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Bilaga 1        
    

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende nr 4. Utökat kommunbidrag med anledning av kompetenshöjande 
insatser 
 

I ärendet skulle nämnden besluta om fördelning av utökat kommunbidrag. 

Vänsterpartiet är enig med nämndens bedömning, utifrån rådande lagstiftning.   

Det fördelningssystem som i dagsläget råder, där kommunala och fristående huvudmän tilldelas 
lika belopp överkompenserar dock de fristående förskolorna på de kommunala förskolornas 
bekostnad. Detta eftersom de fristående huvudmännens ansvar inte är lika omfattande. 
Kommunen har t.ex ett utbudsansvar som resulterar i högre kostnader.  

En del av de fristående huvudmännen består av aktiebolag. Aktiebolagens syfte är att generera 
vinst till sina ägare. I en verksamhet som förskolan innebär detta att en del offentliga medel 
kommer gå till vinst och inte till barnen, personal eller lokaler. Eftersom aktiebolagen har 
utrymme att betala ut vinster till sina ägare, rör det sig inte om verksamheter som befinner sig på 
den ekonomiska marginalen.  

 

I fördelningen hade vi önskat att vinstdrivande fristående förskolor kunde uteslutas, för att jämna 
ut för kommunens mer omfattande ansvar. Eftersom detta inte medges av rådande lagstiftning 
avger vi detta särskilda yttrande.   

 

 

 

Förskolenämnden 2025-04-23 
Nina Jakku (V) 

Ana Maria Stuparich (V) 

Katarina Brändström (V) 

Ahrne Christiansson (V) 
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§ 51 Remiss angående remiss Finansdepartementet - Kommunal 
anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet  (SOU 2025) 

FSKF-2025-2499 
 
Sammanfattning 
Kim Soléus, controller på avdelning planering och analys, ger nämnden en kort 
föredragning av ärendet. 
 
Stadskontoret har gett förskolenämnden möjlighet att yttra sig och komma med synpunkter 
på en remiss från Finansdepartementet avseende Kommunal anslutning till 
Utbetalningmyndighetens verksamhet (SOU 2025:20). Syftet med utredningens uppdrag är 
att motverka felaktiga utbetalningar och väldfärdsbrottslighet. Utredningen gäller 
utbetalningar från kommuner och regioner, och består av två delar. Den ena delen handlar 
om att kartlägga felaktiga kommunala och den andra delen handlar om att föreslå en 
kommunal anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet. 
 
Utredningen lämnar tre författningsförslag för kommunal anslutning till 
Utbetalningsmyndighetens verksamhet. De två första författningsförslagen omfattar inte en 
anslutning av utbetalningar till enskilda huvudmän och därmed berörs inte 
förskolenämndens verksamhet. Det tredje författningsförslaget är inte ett fullständigt 
författningsförslag och föreslår enbart en anslutning till delar av Utbetalningsmyndighetens 
verksamhet. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 250423 Remiss angående remiss 

Finansdepartementet - Kommunal anslutning till Utbetalningsmyndighetens 
verksamhet  (SOU 2025:20) 

• Förslag till yttrande över Remiss angående remiss Finansdepartementet - 
Kommunal anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet  (SOU 2025) 

• Remissmissiv Finansdepartementet - Kommunal anslutning till 
Utbetalningsmyndighetens verksamhet  (SOU 2025:20) 

• Kommunal anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet  (SOU 2025:20) 
• Följebrev Remiss Finansdepartementet - Kommunal anslutning till  

utbetalningsmyndighetens verksamhet  (SOU 2025:20) 
• Länk till remissen 

 

10



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 52 Remiss angående Remiss av betänkandet Tid för 
undervisningsuppdraget – åtgärder för god undervisning och 
läraryrkenas attraktivitet (SOU 2025:26) 

FSKF-2025-3039 
 
Sammanfattning 
Håkan Landgren, utredningssekreterare på avdelning kvalitet och utveckling, föredrar 
ärendet för nämnden. 
 
Förskolenämnden har fått möjlighet att yttra sig över utbildningsdepartementets remiss Tid 
för undervisningsuppdraget – åtgärder för god undervisning och läraryrkenas attraktivitet (SOU 
2025:26). Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2027. I denna 
tjänsteskrivelse återges förskoleförvaltningens bedömning av remissens förslag som också 
ligger till grund för förvaltningens förslag till yttrande. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Arian Bagher (SD) och Michael Hård af Segerstad (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 2. 
 
Linda Obiedzinski (M), Pernilla Röjner (M) och Jan-Eric Johansson (M) avser att lämna in 
ett särskilt yttrande. Vid justering av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in, bilaga 
3 saknas därmed. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 250423 Remiss angående Remiss av 

betänkandet Tid för undervisningsuppdraget – åtgärde(FSKF-2025-3039-5) 
• Förslag till yttrande över Remiss angående Remiss av betänkandet Tid för 

undervisningsuppdraget – åtgärder för god undervisning och läraryrkenas 
attraktivitet (SOU 2025:26) 

• Remissmissiv av betänkandet Tid för undervisningsuppdraget – åtgärder för god 
undervisning och läraryrkenas attraktivitet (SOU  2025:26) 

• Följebrev Remiss Utbildningsdepartementet - Tid för undervisningsuppdraget - 
åtgärder för god undervisning och läraryrkets attraktivitet (SOU 2025:26) 

• Tid för undervisningsuppdraget - åtgärder för god undervisning och läraryrkenas 
attraktivitet  (SOU 2025:26) 

• Länk till remissen 
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Bilaga 2       
    

 

Särskilt yttrande 
 

FSKF-2025-3039 Remiss angående Remiss av betänkandet Tid för 
undervisningsuppdraget - åtgärder för god undervisning och läraryrkenas 
attraktivitet (SOU 2025:26) 
 

Sverigedemokraterna ser många bra poänger i förvaltningens yttrande. Ett bredare och mer 
nyanserat perspektiv på förskolan hade kunnat tas. Värdet i de fortlöpande samtalen med 
vårdnadshavare och liknande.  

 

Men vi anser att förvaltningen ställer sig onödigt skeptiska till utredningen. Något måste göras. 
Den administrativa arbetsbördan för förskollärare är helt enkelt för stor. Något måste givetvis 
minskas, för att bördan ska minskas. Att gå från fortlöpande till vid behov är en enkel förändring 
med stor påverkan.  

 

Detsamma kan nämnas om anmälningar om kränkande behandling. Idag så ska i princip allt 
anmälas. Utredningen föreslår att anmälningar endast ska innefatta allvarliga eller upprepade 
kränkningar. Det må inte vara perfekt, men det fungerar inte heller som idag när precis allt kan 
anmälas. Någon reglering måste finnas.  

 

Sverigedemokraterna anser att utredningen ger bra förslag för att minska den administrativa 
bördan för personal på förskolan. Resultatet av detta kan rimligtvis också innebära positiva 
konsekvenser för det förvaltningen är oroliga över. Eventuella finjusteringar kan alltid göras i 
efterhand. Men något måste göras, och det nu! 

 

 

Förskolenämnden 2025-04-23 
 

Michael Hård af Segerstad (SD) 

Arian Bagher (SD) 

Linda Nordin (SD) 

Axel Jakobsson (SD) 
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§ 53 Remiss angående Program med mål och riktlinjer för utförare av 
kommunal verksamhet; nu fråga om remiss (STK-2024-1462) 

FSKF-2025-724 
 
Sammanfattning 
Enligt tidigare bestämmelser i kommunallagen ska Kommunfullmäktige för varje 
mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för verksamheter som utförs av 
privata utförare. Efter en ändring i kommunallagen ska Kommunfullmäktige för varje 
mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal 
verksamhet – oavsett om dessa utförs i egen regi eller av en privat utförare. 
 
Stadskontoret har tagit fram ett förslag till program med mål och riktlinjer för utförare av 
kommunal verksamhet. I linje med regeringens hållning har befintliga mål och riktlinjer 
tagits in i programmet. Förslaget innehåller därför inga nya mål och riktlinjer för den 
kommunala organisationen att förhålla sig till – det är i stället ett befästande av sådant som 
redan idag utgör ramar för styrningen av och i kommunerna. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 250423 Remiss angående Program med mål 

och riktlinjer för utförare av kommunal verksamhet; nu fråga om remiss (STK-
2024-1462) 

• Förslag till yttrande över Remiss angående Program med mål och riktlinjer för 
utförare av kommunal verksamhet; nu fråga om remiss (STK-2024-1462) 

• Program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal verksamhet - 
Remissversion 

• Program och riktlinjer för uppföljning av privata utförare - KF 2023 
• Protokollsutdrag KSAU §7 Program med mål och riktlinjer för utförare av 

kommunal verksamhet; nu fråga om remiss (STK-2024-1462) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250113 Program med mål och riktlinjer för utförare av 

kommunal verksamhet; nu fråga om remiss (STK-2024-1462) 
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§ 54 Remiss angående Motion Michael Hård af Segerstad (SD) om 
kameraövervakning på förskolor för att förhindra sexuella 
övergrepp mot barn 

FSKF-2025-951 
 
Sammanfattning 
Michael Hård af Segerstad (SD) har inkommit med en motion om kamerabevakning på 
förskolor för att förhindra sexuella övergrepp mot barn. Förskoleförvaltningen föreslår att 
förskolenämnden i sitt yttrande anför att det mot bakgrund av gällande lagstiftning och 
praxis inte är möjligt att införa den typ av kamerabevakning som avses i motionen. Det är 
därför inte heller aktuellt att utreda möjligheten till kamerabevakning på det sätt som anges 
i motionen. Mot denna bakgrund föreslås förskolenämnden föreslå kommunfullmäktige att 
avslå motionen.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  
 
2. Förskolenämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.  
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Arian Bagher (SD) reserverar sig skriftligen mot 
beslutet, bilaga 4. 
 

Yrkanden 
Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Peter Johansson (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut om att motionen ska 
avslås. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Zinaida Kajevic (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut och frågar 
om nämnden är redo att gå till beslut. Ordföranden avser att behandla att-sats för att-sats. 
 
Zinaida Kajevic (S) inleder med att fråga om nämnden kan godkänna den första 
beslutsmeningen om att godkänna förvaltningens förslag till yttrande och finner att 
nämnden gör det. 
 
Därefter behandlar Zinaida Kajevic (S) ärendets andra beslutsmening och finner att det 
finns två förslag till beslut: Michael Hård af Segerstads (SD) förslag om att motionen ska 
godkännas, respektive förvaltningens förslag om att motionen ska avslås. 
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Zinaida Kajevic (S) ber nämnden att svara ja när ordföranden föreslår det nämnden håller 
med om. Därefter frågar Zinaida Kajevic (S) först om nämnden kan avslå motionen 
och sedan om nämnden kan bifalla motionen. 
 
Ordföranden finner att nämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
Nämnden godkänner därmed förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 250423 Remiss angående Motion Michael 

Hård af Segerstad (SD) om kameraövervakning på förskolor för att förhindra 
sexuella övergrepp mot barn 

• Förslag till yttrande över Remiss angående Motion Michael Hård af Segerstad (SD) 
om kameraövervakning på förskolor för att förhindra sexuella övergrepp mot barn 

• Motion Michael Hård af Segerstad (SD) om kameraövervakning på förskolor för att 
förhindra sexuella övergrepp mot barn 

• Följebrev Motion Michael Hård af Segerstad (SD) om kameraövervakning på 
förskolor för att förhindra sexuella övergrepp mot barn 
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Bilaga 4       
    

 

Reservation 
 

FSKF-2025-951 Remiss angående motion Michael Hård af Segerstad (SD) om 
kameraövervakning på förskolor för att förhindra sexuella övergrepp mot barn 
 

Några av de mest avskyvärda brott som finns är övergrepp mot barn. Hela samhället måste göra 
sitt yttersta för att förhindra dessa brott. Därför så är vi mycket oroade över förvaltningens svar 
på motionen. ”Förskolenämnden anser att det mot bakgrund av gällande lagstiftning och praxis 
inte är möjligt att införa den typ av kamerabevakning som avses i motionen. …” Samtidigt som 
förvaltningen i Malmö kommer fram till denna slutsats så kunde man läsa i Sydsvenskan den 13 
april hur Moderaterna och Socialdemokraterna i Lund vill införa kameraövervakning dagtid av 
utemiljön på förskolorna i Lund på grund av incidenter.  

Kameror finns idag överallt i samhället och vi anser inte att kameror på förskolorna skulle vara 
mer integritetskränkande än andra kameror i samhället. Hela poängen med kameraövervakning är 
att förhindra mycket grova brott mot barn, men lika viktigt är möjligheten att fria en person från 
anklagelser av dessa brott om det visar sig att dessa inte stämmer. Naturligtvis skall tillgången till 
inspelat materiel vara strikt kontrollerat och det skall enbart användas i syftet att förhindra grova 
brott mot barn. 

Förvaltningens arbete att förhindra sexuella övergrepp mot barn måste gå före praxis om hur 
kameraövervakning kan användas på det sättet som beskrivs i motionen. Förvaltningen skulle i 
stället för det ställningstagande som gjorts, göra precis tvärtom och arbeta för ändrad praxis då 
tyvärr behovet finns vilket bevisas av domen som kom förra året av en person anställd på en 
förskola i Malmö. 

 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna:  

Bifall till motionen 

Då vårt yrkande inte fick majoritet reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Förskolenämnden 2025-04-23 
 

Michael Hård af Segerstad (SD) 

Arian Bagher (SD) 
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Med instämmande av: 

Linda Nordin (SD) 

Axel Jakobsson (SD) 
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Bilaga 5        
    

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende nr 9. Förteckning över anmälningar till huvudmannen enligt skollagen 6 
kap. 10 § april 2025 
I ärendet fick nämnden ta del av en förteckning över anmälningar till huvudmannen. 

Vänsterpartiet vill påpeka att det är återkommande i dessa anmälningar med afrofobiska 
kränkningsärenden, så även i denna förteckning. Nämnden har på tidigare sammanträde haft 
möjlighet att yttra sig om motion av Anfal Mahdi (V) och Maria Dexborg (V) om samordnare i 
förskola och skola i arbetet mot antisvart rasism/afrofobi STK-2023-1397, där nämnden inte 
föreslog kommunfullmäktige att bifalla motionen. Frekvensen av anmälningar som berör afrofobi 
tyder på behovet av en samordnare eller andra aktiva åtgärder inom området. 

 

Av ovan framlagda skäl avger vi detta särskilda yttrande. 

 

 

 

 

Förskolenämnden 2025-04-23 
 

Nina Jakku (V) 

Ana Maria Stuparich (V) 

Katarina Brändström (V) 

Ahrne Christiansson (V) 
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